
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Slotsholmsgade 10 

1216 København K. 
 

Telefon 7226 8400 

Telefax 3393 3510  
 

www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 480 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 20. februar 2015. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Pia 

Kjærsgaard (DF). 

 

 

 

Mette Frederiksen 

/ 

 Rikke-Louise Ørum Petersen 

 

 

Folketinget  

Retsudvalget  

Christiansborg  

1240 København K  

 

Politi- og Strafferetsafdelingen 

Dato: 19. marts 2015 

Kontor: Sikkerheds- og Forebyg-
gelseskontoret 

Sagsbeh: Andreas Christensen 

Sagsnr.: 2015-0030-3117 
Dok.: 1507238 

Retsudvalget 2014-15 (1. samling)
REU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 480 

Offentligt



 

 2 

Spørgsmål nr. 480 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren kommentere artiklen "En jødisk landsmand?" 

af Martin Krasnik, Weekendavisen den 20. februar 2015 side 

7?” 

 

Svar: 

 

Jeg kan i sagens natur kun være helt enig, når det i den pågældende artikel 

anføres, at Det Jødiske Samfund i Danmark er ligeværdige medborgere og 

landsmænd, der skal beskyttes af staten.  

 

Det Jødiske Samfund i Danmark et udsat mindretal, som har behov for – 

og krav på – særlig beskyttelse. Det er politiet meget opmærksomme på. 

Og derfor har der bl.a. gennem længere tid været en løbende dialog mel-

lem PET og Det Jødiske Samfund i Danmark omkring sikkerhedssituatio-

nen for de jødiske institutioner.  

 

Som det også fremgår af den samtidige besvarelse af spørgsmål nr. 344 

(Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg, fastlægges beskyttelsesniveauet på 

baggrund af en politi- og sikkerhedsfaglig vurdering og tilpasses løbende i 

lyset af trusselsbilledet. Hverken PET, der laver trusselsvurderingerne, el-

ler Københavns Politi, der står for udførelsen af det politimæssige tilsyn, 

kan komme ind på de konkrete sikkerhedsforanstaltninger, da dette ville 

kunne indebære en risiko for, at sikkerhedsforanstaltningerne kompromit-

teres.  

 

Men jeg vil gerne understrege, at det siger sig selv, at vi er maksimalt op-

tagede af sikkerheden for Det Jødiske Samfund i Danmark.  

 

   

 

 

 

 


